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P r o t o k ó ł   Nr XXVIII/2021 

Sesji  Rady  Gminy   Tłuchowo   odbytej  w  dniu 30 grudnia 2021 roku 

w sali  konferencyjnej  Urzędu  Gminy  w   Tłuchowie 
 

Obrady  XXVIII  Sesji  Rady  Gminy  Tłuchowo rozpoczęto o godzinie 9.00 odegraniem 

Hymnu Państwowego.  
 

Otwarcia XXVIII Sesji Rady Gminy Tłuchowo dokonała Przewodnicząca Rady Gminy  – Pani 

Wioletta Kuczmarska. 
 

Transmisja obrad prowadzona była zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. 

 

W dalszej kolejności Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, iż w sesji uczestniczy 15 radnych 

na ogólny stan 15, a zatem Rada Gminy może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

(Listy obecności radnych oraz gości zaproszonych stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu.) 

 

Proponowany porządek obrad: 

1) Sprawy organizacyjne. 

2) Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

3) Przedstawienie projektu budżetu gminy na rok 2022. 

4) Dyskusja. 

5) Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych 

straży pożarnych za udział w działaniach ratowniczych lub szkoleniu pożarniczym 

organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę, 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów 

podróży służbowych Radnym Rady Gminy Tłuchowo, 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet dla Sołtysów z terenu 

Gminy Tłuchowo, 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Tłuchowo na  rok 2021, 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Tłuchowo na lata 2021-2034, 

f) budżetu Gminy Tłuchowo na rok 2022, 

g) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuchowo na lata 2022-2034, 

h) przyjęcia planu pracy Rady Gminy Tłuchowo na 2022 rok, 

i) akceptacji planów pracy Stałych Komisji Rady Gminy Tłuchowo na 2022 rok, 

6) Sprawozdania z działalności Stałych Komisji Rady Gminy za rok 2021. 

7) Zapytania i wolne wnioski. 

8) Udzielenie odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 

9) Komunikaty. 

10) Zakończenie obrad. 

 

 

Ad.  pkt 1 a 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy Radni zgłaszają wnioski w sprawie zmian porządku 

obrad? 
  

Nikt nie zgłosił uwag, więc Pani Przewodnicząca poprosiła o wprowadzenie zmian w porządku 

obrad poprzez dodanie dodatkowych punktów. Poinformowała, że będą to uchwały podjęte na 

poprzedniej sesji, w których znalazły się małe błędy i należy jeszcze raz się nad nimi pochylić. 

W związku z powyższym poprosiła o dodanie następujących projektów uchwał do porządku obrad w 

punktach: 
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- „j” – Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Tłuchowo, 

- „k” – Uchwała uchylająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Tłuchowo na lata 2022-2026”, 

- „l” – Uchwała w sprawie zmiany uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania, 

- „ł” – Uchwała w sprawie zmiany uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Tłuchowo na lata 2017-2023”. 

 

Dalej Prowadząca obrady poddała pod głosowanie dodanie każdego punktu do porządku obrad. 

 

Porządek obrad został rozszerzony poprzez dodanie punktu „j” w brzmieniu: zmieniająca uchwałę w 

sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Tłuchowo” 15 głosami „za”, nikt nie głosował przeciw, 

nikt nie wstrzymał się od głosu. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu.) 

 

Porządek obrad został rozszerzony poprzez dodanie punktu „k” w brzmieniu: uchylająca uchwałę w 

sprawie przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Tłuchowo na lata 2022-2026” 15 głosami „za”, nikt nie głosował przeciw, nikt nie wstrzymał się 

od głosu. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.) 

 

Porządek obrad został rozszerzony poprzez dodanie punktu „l” w brzmieniu: zmiany uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania 15 głosami „za”, nikt nie głosował 

przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu.) 

 

Porządek obrad został rozszerzony poprzez dodanie punktu „ł” w brzmieniu: zmiany uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Gminy Tłuchowo na lata 2017-2023” 15 głosami „za”, nikt nie głosował przeciw, nikt nie 

wstrzymał się od głosu. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu.) 

 

Przewodnicząca Rady Gminy jeszcze raz zapytała czy Państwo Radni nie zgłaszają uwag co do 

zmian w porządku obrad i stwierdziła, iż Rada Gminy ustaliła porządek obrad XXVIII sesji, 

według którego będzie obradowała w dzisiejszym dniu. 
(Porządek obrad stanowi załącznik nr 7 do protokołu.) 

 

Ad. pkt  1b 

Przewodnicząca Rady Gminy Tłuchowo zapytała czy Państwo Radni mają uwagi do protokołu 

z XXVII Sesji Rady Gminy Tłuchowo.  
 

Głos zabrał Radny Pan Ignacy Sobiecki 

Odniósł się do swojej wypowiedzi z poprzedniej sesji, kiedy to mówił o darczyńcy z Ameryki, że był 

to mieszkaniec Trzcianki, który wyjechał do Ameryki i przeznaczył dość dużą kwotę na budowę 

szkoły, która miała powstać w Trzciance, natomiast pieniądze te zostały przeznaczone na szkołę w 
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Turzy Wilczej i że tak właśnie postępowała ówczesna władza. Dalej przytoczył treść protokołu z 

XXVII sesji, który dotyczył tej wypowiedzi i wyjaśnił, że chodziło mu o to, że w tamtych czasach 

byli darczyńcy, którzy nie szczędzili swoich oszczędności i wspomagali jak mogli budowę szkół, a 

władza ich po prostu oszukiwała. Następnie dokończył ciąg dalszy tej historii, że szkoła w Turzy 

była już praktycznie na ukończeniu a w między czasie ówczesne władze posyłały zdjęcia darczyńcy z 

budowy szkoły, więc darczyńca zapragnął przyjechać, zobaczyć budowę i przeciąć wstęgę, tylko że 

szkoła była budowana w Turzy a nie w Trzciance, więc władze postanowiły szybko wybudować 

szkołę w Trzciance, która właśnie przez to jest taka mała. Kontynuował, że nie chodzi mu o to, aby w 

protokole było pisane słowo w słowo, bo to by był scenopis a nie protokół, ale żeby zachowane były 

główne wątki wypowiedzi, a w tym przypadku za bardzo zostało to okrojone i nie wiadomo o co 

chodzi. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

Odpowiedziała, że wskazana przez Pana Radnego zmiana zostanie naniesiona w protokole z XXVII 

Sesji Rady Gminy. 

 

W związku z bakiem dalszych uwag Prowadząca obrady poddała pod głosowanie Protokół z 

XXVII Sesji Rady Gminy Tłuchowo.  

 

Protokół z XXVII Sesji Rady Gminy Tłuchowo został przyjęty  15 głosami „ za”.  

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu.) 

 

Ad. pkt 2  

 

Przewodnicząca Rady Gminy– Wioletta Kuczmarska poprosiła Pana Krzysztofa 

Dąbkowskiego- Wójta Gminy Tłuchowo o przedłożenie sprawozdania z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 
 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo przedłożył Sprawozdanie z działalności w 

okresie międzysesyjnym tj. od 30 listopada 2021 roku do 30 grudnia 2021 roku. Odniósł się również 

do wypowiedzi radnego Sobieckiego, że nie znał tego wątku, wiedział tylko, że szkoła w Trzciance 

została wybudowana z udziałem pieniędzy z darowizny. Podziękował Panu Radnemu Sobieckiemu 

za przybliżenie tej historii, bo losy Gminy trzeba znać. 

(Sprawozdanie Wójta Gminy Tłuchowo stanowi załącznik nr 9 do protokołu.) 

 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Kuczmarska Wioletta otworzyła dyskusję nad 

sprawozdaniem Wójta z okresu międzysesyjnego. 
 

Głos zabrali: 

Pani Przewodnicząca Rady Gminy – Wioletta Kuczmarska 

Odniosła się do pkt 14 sprawozdania, że jako Gmina możemy starać się o dofinansowanie trzech 

inwestycji i brakuje jej inwestycji drogowej. Dodała, że wie iż priorytetem w Gminie Tłuchowo jest 

woda i powinniśmy wyremontować stadion, ale gmina powinna złożyć wniosek o budowę 

jakiejkolwiek drogi. 

 

Radny Pan Ignacy Sobiecki 

Odniósł się do tego samego punktu, że z tego co wie to w ramach Polskiego Ładu można złożyć 3 

wnioski, pierwszy do 5 mln zł, drugi do 30 mln zł i trzeci do 65 mln zł, warunkiem aplikowania o 30 

i 65 mln zł jest złożenie wniosku o 5 mln zł. Jego pytanie dotyczy tego na jakie kwoty zostały 

złożone wnioski. 
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Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Poinformował, że termin składania wniosków w II edycji Rządowego Programu upływa 15 lutego 

2022 roku. Odpowiedział przedmówcy, że wniosek do 5 mln zł musi być złożony przez samorządy, 

bo jeśli nie zostanie złożony to inne wnioski nie będą rozpatrywane.  

Dodał, że w poprzedniej edycji Gmina złożyła 2 równorzędne wnioski, jeden na stację uzdatniania 

wody w Tłuchowie i drugi na przebudowę dróg ul. Słoneczna i ul. Wspólna o wartości ponad 4 mln 

zł gdzie nie znane były kryteria rozpatrywania wniosków, tak jak i w obecnej edycji. W związku z 

czym chce znowu złożyć dwa równorzędne wnioski do Polskiego Ładu. W tej edycji środki 

finansowe będą mniejsze. Podał, że w I edycji rozdysponowano ok. 25 mld zł, natomiast w II edycji 

mówi się o 14 mld zł, natomiast jaka będzie wartość finalna trudno określić. 

Wyjaśnił, że długo się zastanawiał, czy złożyć wniosek na 600 000 zł na budowę drogi w Kamieniu 

Kmiecym, bo mogłoby się zdarzyć, że ten wniosek zostałby wybrany do dofinansowania z Polskiego 

Ładu.  

Dalej kontynuował, że nadal będzie aplikował o środki finansowe do RPO Województwa Kujawsko-

Pomorskiego, Wojewody Kujawsko-Pomorskiego w ramach samorządowego programu przebudowy 

dróg i do Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. W związku z powyższym zaproponował złożyć dwa 

wnioski, ponieważ trudno będzie w przyszłości pozyskać dofinansowanie z innych źródeł na remont 

stadionu. Podsumowując zwrócił się do Państwa Radnych, że powinniśmy przygotowywać się do III 

edycji i pozostawia im rozstrzygnięcie czy ma złożyć 3 czy 2 wnioski.  

 

Radny Pan Ignacy Sobiecki 

Wyraził pogląd, że przy złożeniu dwóch równorzędnych wniosków na kwotę do 5 mln zł, na pewno 

zostanie rozpatrzony tylko jeden wniosek i może być tak, że otrzymamy pieniądze na stadion a na 

stacje uzdatniania wody już nie, dlatego uważa, ze w przedziale do 5 mln zł powinien zostać złożony 

wniosek tylko na stacje uzdatniania wody, natomiast kolejny wniosek albo nawet dwa na ponad 5 

mln i ponad 30 mln z tym, że Gminę po prostu nie stać jest na dołożenie pozostałych 20 %. 

Podsumował, że on jest za złożeniem jednego wniosku na stację uzdatniania wody. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Odniósł się do słów przedmówcy, że jest to bardzo ważna decyzja czy składać jeden czy dwa 

wnioski. Zaproponował aby w styczniu odbyło się posiedzenie wszystkich komisji Rady Gminy, na 

których zostanie przedyskutowany ten problem.  

Dalej wyjaśnił, że jeśli Gmina złoży tylko jeden wniosek na stacje uzdatniania wody, może nie 

otrzymać w ogóle dofinansowania, ponieważ rząd już wcześniej przeznaczył środki finansowe na 

gospodarkę wodno-kanalizacyjną, więc w II edycji Polskiego Ładu te inwestycje mogą być 

traktowane drugorzędnie.  

Dalej podtrzymywał swoje stanowisko, że należy złożyć dwa wnioski, ponieważ jeżeli nie Gmina nie 

otrzyma dofinansowania na stację uzdatniania wody to w III edycji programu będzie aplikować tylko 

i wyłącznie o dofinansowanie na rozbudowę stację uzdatniania wody. 

Jeszcze raz zaproponował zwołanie posiedzeń komisji stałych w styczniu aby omówić harmonogram 

realizacji przedsięwzięć na terenie Gminy Tłuchowo. 

 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Kuczmarska Wioletta 

zamknęła dyskusję. 

 

Przystąpiono do  głosowania nad przyjęciem Sprawozdania Wójta Gminy Tłuchowo z 

działalności w okresie międzysesyjnym od 30.11.2021r.do 30.12.2021r. 
 

Za przyjęciem Sprawozdania Wójta Gminy Tłuchowo z działalności w okresie  międzysesyjnym  od 

30.11.2021r.do 30.12.2021r. głosowało 15 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw. Nikt nie wstrzymał się od głosu. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu.) 
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Sprawozdanie Wójta Gminy Tłuchowo z działalności w okresie międzysesyjnym od 

30.11.2021r.do 30.12.2021r. stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 

 

Ad. pkt 3 

Pani Wioletta Kuczmarska- prowadząca obrady poprosiła Pana Wójta  o przedstawienie 

projektu budżetu gminy na 2022 rok. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Przedstawił projekt budżetu Gminy Tłuchowo na rok 2022 wraz z wniesionymi autopoprawkami, 

które rzutują również na wieloletnią prognozę finansową  Gminy Tłuchowo  na lata 2022-2034 z 

prośbą o ich uchwalenie. 

(Wystąpienie w sprawie projektu budżetu Gminy Tłuchowo na rok 2022 stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu) 

 

W dalszej kolejności Pan Wójt przedstawił autopoprawki do projektu budżetu Gminy Tłuchowo na 

2022 rok. 

1. W związku z niewykorzystaniem w 2021 roku środków otrzymanych  

z Ministerstwa Finansów z tytułu uzupełnienia subwencji ogólnej z przeznaczeniem na wsparcie 

finansowe inwestycji w zakresie kanalizacji w kwocie 1.758.451 zł zaplanowanych w budżecie 

roku 2021 po stronie dochodów oraz po stronie rozchodów jako tzw. „przelewy na rachunki lokat” 

zwiększam plan przychodów w § 905 o kwotę 1.758.451,00 zł z tytułu niewykorzystanych 

środków, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach publicznych oraz plan 

wydatków o kwotę 1.758.451,00 zł na nowe zadania inwestycyjne pn. „Budowa sieci 

kanalizacyjnej w miejscowościach: Tłuchowo,  Tłuchówek”; 

2. Biorąc pod uwagę wydłużenie terminu rozliczenia przez Urząd Marszałkowski zadania 

realizowanego w 2021 roku pn.: „Rozbudowa budynku świetlicy wiejskiej wraz z przebudową w 

miejscowości Turza Wilcza” termin przekazania ostatniej transzy dofinansowania zadania nastąpi 

w 2022 roku. W związku z tym zwiększam dochody roku 2022 o wartość 142.718,00 zł; 

3. W związku z wydłużeniem terminu rozliczenia przez WFOŚiGW w Toruniu zadania 

realizowanego w roku 2021 pn.: „Doposażenie Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów 

Komunalnych w Tłuchowie” termin przekazania dofinansowania gminie nastąpi w 2022 roku. 

Biorąc pod uwagę powyższe  wprowadzam dofinansowanie z w/w tytułu po stronie dochodów 

roku 2022 – kwotę  195.381,00 zł. 

4. W związku z uzyskaniem przez Gminę Tłuchowo wstępnej promesy dotyczącej 

dofinansowania inwestycji z Programu Rządowy Fundusz Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych pn. „ Przebudowa dróg gminnych Tłuchowo-Słoneczna, Tłuchowo-Wspólna” w 

wysokości 4.370.000,00 zł wprowadzam po stronie dochodów środki z tytułu w/w promesy w 

ramach środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 oraz zwiększam po stronie wydatków 

plan na zadanie inwestycyjne pn.: „Przebudowa dróg gminnych: Nr 170928C Tłuchowo-

Słoneczna, Nr 170957C Tłuchowo-Wspólna” o kwotę promesy tj. o 4.370.000,00 zł oraz 

dodatkowo o kwotę 50.000,00 zł czyli łącznie zwiększam plan na to zadanie inwestycyjne o 

4.420.000,00 zł do kwoty 4.650.000,00 zł. 

Przedsięwzięcie to wprowadzam także do załącznika WPF, gdzie łączne nakłady finansowe w 

latach 2021-2022 wyniosą 4.671.000,00 zł. 

5. Dokonuję przeniesienia planu dochodów w ramach rozdziału 90026 – pozostałe działania 

związane z gospodarką odpadami o 750,00 zł zmniejszając plan w paragrafie 0920 – wpływy z 

pozostałych odsetek i zwiększając plan w paragrafie 0910 – wpływy z odsetek od nieterminowych 

wpłat z tytułu podatków i opłat dotyczących odsetek od nieterminowych wpłat mieszkańców za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

6. Wprowadzam nowe zadanie inwestycyjne pn. „Budowa drogi gminnej Nr 170922C Popowo-

Trzcianka” i plan na to zadanie w roku 2022 w wysokości 45.000,00 zł w tym 15.000,00 zł to 
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środki pochodzące z funduszu sołeckiego sołectwa Trzcianka przeniesione z rozdziału 60016 – 

drogi publiczne gminne z paragrafu 4300 – zakup usług pozostałych, natomiast 30 000,00 zł 

pochodzi ze zwiększenia planu dochodów. Przedsięwzięcie to wprowadzam także do załącznika 

WPF, gdzie łączne nakłady finansowe na lata 2022 – 2024 na to zadanie wyniosą 635 000,00 zł, z 

tego 45 000,00 zł w roku 2022, 20 000,00 zł w roku 2023 i 570 000,00 zł w roku 2024; 

7. Zwiększam plan wydatków na zadanie inwestycyjne pn. „Rozbudowa infrastruktury 

rekreacyjno- sportowej w Tłuchowie przy ul. Szkolnej” o 70 000,00 zł do kwoty 320 000,00 zł 

oraz wprowadzam stosowne zmiany w załączniku do WPF na to przedsięwzięcie. Łączne nakłady 

finansowe na lata 2021-2022 na to zadanie zaplanowane zostały w wysokości 331 000,00  zł; 

8. Zwiększam plan wydatków na zadanie inwestycyjne pn. „Rozbudowa wraz z przebudową 

stadionu gminnego w Tłuchowie” o 62 606,00 zł do kwoty 92 606,00 zł oraz wprowadzam 

stosowne zmiany w załączniku do WPF na to przedsięwzięcie, które zostało zaplanowane na lata 

2021-2025, a łączne nakłady finansowe wyniosą 2 110 000,00 zł; 

9. Ustalam plan wydatków w wysokości 15 000,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie 

Powiatowego Zakładu Transportu Publicznego; 

10. Na wniosek Kierownika Posterunku Policji w Tłuchowie zwiększam plan wydatków na 

państwowy fundusz celowy Policji o 2 000,00 zł w związku z niewykorzystaną kwotą 

dofinansowania w 2021 roku; 

11. Ustalam plan wydatków na II etap opracowania Strategii Rozwoju Gminy Tłuchowo na lata 

2021-2030 w wysokości 11 993,00 zł; 

12. Zwiększam plan wydatków z tytułu planowanych podwyżek diet Radnych Rady Gminy o 48 

900,00 zł oraz z tytułu planowanych podwyżek dla sołtysów o 25 200,00 zł; 

13. Zwiększam plan wydatków na bieżące utrzymanie oświetlenia ulicznego  

o 7 200,00 zł; 

14. Zwiększam plan dotacji dla Gminnej Biblioteki Publicznej w Tłuchowie  

o 8 200,00 zł; 

15. Zwiększam plan wydatków w nowoutworzonych paragrafach 4220 - zakup środków 

żywności w rozdziałach: 75022 - rady gmin o 2 000,00 zł i 75095 - pozostała działalność o 5 

000,00 zł oraz przenoszę plan wydatków w wysokości 5 000,00 zł z paragrafu 4210- zakup 

materiałów i wyposażenia do paragrafu 4220- zakup środków żywności w rozdziale 92109 - domy 

i ośrodki kultury, świetlice i kluby w związku z realizacją funduszu sołeckiego; 

16. W celu urealnienia planu wydatków w związku z faktyczną realizacją w roku 2021 

przedsięwzięcia pn. „Razem dla edukacji- Dobrzyń nad Wisłą z Tłuchowem” zaplanowanego na 

lata 2021-2022 dokonuję zwiększenia planu dochodów i wydatków w roku 2022 o 

niewykorzystane środki zaplanowane po stronie dochodów i wydatków w roku 2021, czyli o 

kwotę 90 245,00 zł; 

17. W załączniku dotyczącym przedsięwzięć, w którym zaplanowane zostały wydatki funduszy 

sołeckich uzupełniam zapisy o stosowne paragrafy; 

 

W wyniku wprowadzonych zmian zwiększeniu ulegnie kwota planowanych dochodów o 

4 798 344,00 zł, kwota planowanych wydatków o 6 556 795,00 zł, kwota planowanego deficytu o 

1 758 451,00 zł, tj. z kwoty 1 420 000,00 zł do kwoty 3 178 451,00 zł oraz kwota przychodów o 

1 758 451,00 zł z kwoty 1 721 440,00 do kwoty 3 479 891,00 zł. 

 

PLANY PO ZMIANACH: 

DOCHODY:       27 994 560,00 zł  

w tym:  

dochody bieżące:        22 166 544,00 zł 

dochody majątkowe:    5 828 016,00  zł 

 

WYDATKI:         31 173 011,00 zł 

w tym:  
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wydatki bieżące:       21 897 187,00 zł 

wydatki majątkowe:   9 275 824,00 zł 

 

DEFICYT:  3 178 451,00 zł 

 

PRZYCHODY:   3 479 891,00 zł 

ROZCHODY:        301 440,00 zł 

 

Dalej Pan Wójt kontynuował, że w związku z powyższym konieczne jest dostosowanie sentencji 

uchwały w sprawie budżetu gminy Tłuchowo na rok 2022, załączników do uchwały m.in. 

dotyczącego dotacji udzielanych z budżetu gminy i dotyczącego środków przeciwdziałania covid-19 

(polskiego ładu) i uzupełnienia subwencji ogólnej na wsparcie inwestycji w zakresie kanalizacji oraz 

części opisowej. 
Następnie poinformował, że powyższe zmiany rzutują na Wieloletnią Prognozę Finansową na lata 

2022 – 2034, gdzie urealnieniu w związku ze zmianami poszczególnych zadań ulega załącznik  

wieloletniej prognozy finansowej, w którym zmianie ulegają m.in. wartości dochodów ogółem, 

dochodów majątkowych, wydatków ogółem, wydatków majątkowych, wydatków bieżących i 

przychodów roku 2022 oraz przewidywane wykonanie dochodów roku 2021 i przewidywany wynik 

finansowy roku 2021 i wynik finansowy 2022 roku. 

Dodał również, że w załączniku przedsięwzięć urealnieniu ulegają kwoty limitów oraz łącznych 

nakładów finansowych na przedsięwzięcia zaplanowane do realizacji w roku 2022 takich jak: 

"Rozbudowa infrastruktury rekreacyjno – sportowej w Tłuchowie przy ul. Szkolnej”, „Rozbudowa 

Stacji Uzdatniania Wody w Tłuchowie” i „Rozbudowa wraz z przebudową stadionu gminnego w 

Tłuchowie”. Wprowadzone zostają do załącznika wieloletniej prognozy finansowej przedsięwzięcia 

pn.: „Budowa drogi gminnej Nr 170922C Popowo – Trzcianka” i „Przebudowa dróg gminnych Nr 

170928C Tłuchowo – Słoneczna, Nr 170957C Tłuchowo – Wspólna”. 

Natomiast w związku z wyborem długości okresu 7 lat stosowanego do wyliczenia relacji określonej 

w art. 243 ust. 1 ustawy o finansach publicznych na lata 2022-2025 dokonuje się uzupełnienia 

danych historycznych wieloletniej prognozy finansowej ze sprawozdań od roku 2015. 

Na koniec Pan Wójt dodał, że w sentencji projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej w § 5  wprowadza zapis dotyczący uchwał: z dnia 30 listopada 2021r. oraz z dnia 30 

grudnia 2021r., które tracą moc. 

 

 

Ad. pkt 4 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Kuczmarska Wioletta otworzyła dyskusję nad projektem 

budżetu Gminy Tłuchowo na rok 2022. 
 

 

Głos zabrali: 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Kuczmarska Wioletta 

Poprosiła o rozpoczęcie rozmów w kierunku współpracy budowy drogi Tłuchowo-Ligowa, co byłoby 

korzyścią dla wszystkich mieszkańców. 

 

Radny Pan Stanisław Zych 

Zapytał czy sensowne jest inwestowanie środków finansowych w stadion, skoro Wójt zamierza 

złożyć wniosek o dofinansowanie rozbudowy stadionu, może lepiej byłoby włożyć to wszystko w 

kosztorys. Zastanowił się również nad wprowadzonymi 20 autopoprawkami, że cieszy go jedna z 

tych autopoprawek odnośnie budowy drogi, ale ciężko jest je przeanalizować. Zaznaczył, że Radni 

powinni wcześniej zapoznać się z tymi wszystkimi zmianami, żeby móc teraz głosować nad 

budżetem. 
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Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Kuczmarska Wioletta 

Poprawiła przedmówcę i podała, że wprowadzono 17 autopoprawek nie 20. 

 

Radny Pan Ignacy Sobiecki 

Poparł wypowiedź Radnego Stanisława Zycha i poinformował, że 2 dni spędził nad analizą projektu 

budżetu, żeby przygotować się do dzisiejszej sesji a po przedstawionych autopoprawkach nie może 

powiedzieć nic, ponieważ projekt budżetu został wywrócony do góry nogami. Dał do zrozumienia, 

że tak nie powinno być i dzisiejsze autopoprawki Radni powinni dostać co najmniej na tydzień przed 

sesją, albo na kilka dni przed, żeby można było się z tym wszystkim zapoznać. Dodał, że 

przygotowując się do dzisiejszej sesji przeanalizował nie tylko ten budżet, przeanalizował również 

sytuację w kraju, jakie będziemy mogli otrzymywać dofinansowania a jakie mogą nas spotkać 

niespodzianki i teraz to wszystko zostało wywrócone.  

Zasugerował również, że jest w stanie złożyć wniosek o to, aby na dzisiejszym posiedzeniu nie 

przegłosowywać uchwały zatwierdzającej budżet. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Odniósł się do słów przedmówcy, że budżet nie został wywrócony do góry nogami tylko zostały 

wprowadzone dodatkowe dochody a cały budżet jest na plus. Dodał, że deficyt budżetowy się 

zwiększył z uwagi na to, że np. kwota 1 731 000 zł z rozchodów trafiła na budowę kanalizacji. 

Zapewnił również że na dzień dzisiejszy nie planuje w 2022 roku zaciągać żadnych kredytów i 

pożyczek. 

Co do kwestii stadionu zapewnił, że  nie ma zamiaru wydatkować pieniędzy na stadion przed 

rozstrzygnięciem konkursu z Polskiego Ładu. Natomiast jeśli Gmina nie otrzyma tego 

dofinansowania to pieniądze zarezerwowane w budżecie przeznaczy na wykonanie otworu 

rozpoznawczego studni głębinowej na wysokości budynku gospodarczego o głębokości ok. 50 m, 

którego koszt wyniesie ok. 30 000 zł, żeby w czasie suszy móc podlewać trawę na stadionie. Dodał, 

że wprowadzone przez niego zmiany powinny Radnych radować, ponieważ wszystko jest na plus. 

Zaproponował aby sesja trwała jak najdłużej żeby wszystkie autopoprawki zostały omówione i 

wyjaśnione.  

Dodał, że pisanie autopoprawek skończył dziś o 7.00 i nie ma fizycznej możliwości przekazania ich 

Państwu Radnym wcześniej, podał za przykład konieczność rozliczenia w dniu dzisiejszym środków 

finansowych z projektu realizowanego w szkołach pn. „Razem dla edukacji Dobrzyń nad Wisłą z 

Tłuchowem”, który jest realizowane przez okres 2 lat w 2021 i 2022 roku. 

Dalej kontynuował, że do wieloletniej prognozy finansowej wprowadził dwie nowe inwestycje: 

budowa drogi ul. Słoneczna i ul. Wspólna oraz budowa drogi Popowo-Trzcianka. 

Dodał, że autopoprawki, które przedstawił nie szkodzą budżetowi Gminy.  

Odniósł się jeszcze do postulatów pracowników dotyczących podwyżek, że z ubolewaniem 

stwierdza, ze nie jest w stanie ich spełnić i chce do tego tematu wrócić w II połowie 2022 roku. 

Dalej przedstawił założenia Polskiego Ładu i wyjaśnił, że bardzo dużym dochodem dla gminy jest 

udział w podatku dochodowym od osób fizycznych, dlatego biorąc pod uwagę założenia Polskiego 

Ładu,to co zaproponował w budżecie na rok 2022 zrobił z wielką ostrożnością. 

Wyjaśnił, że nie rozpoczyna zadań ze środków własnych, na każde zadanie inwestycyjne pozyskuje 

środki zewnętrzne. W związku z powyższym  apelował do Radnych o to aby przedłużyli obrady o 

tyle ile będzie trzeba, ale żeby przyjęli budżet na rok 2022. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Kuczmarska Wioletta 

Zgodziła się z wypowiedzią Radnego Stanisława Zycha, że jeśli coś jest przegłosowane to znaczy, że 

jest i jeśli przekazujemy na rozbudowę stadionu tyle środków z własnego budżetu to nie powinniśmy 

się starać o dofinansowanie tej inwestycji. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 
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Wyjaśnił, że aby móc aplikować o dofinansowanie na rozbudowę stadionu, to najpierw musi mieć 

zarezerwowane środki własne w budżecie. Podkreślił, że pieniądze zapisane w projekcie budżetu na 

stadion to jest gromadzenie wkładu własnego, aby aplikować o następne środki finansowe. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Kuczmarska Wioletta 

Odniosła się do wypowiedzi Pana Wójta, że priorytetem w gminie powinny być drogi i woda. 

 

Radna Pani Jadwiga Stawarz 

Wyraziła zadowolenie, że tyle inwestycji jest zaplanowanych na przyszły rok i że wszystkie 

autopoprawki są na plus  i rozumie, że wszystkie te zmiany były robione do późnych godzin, ale 

Państwa Radnych raczej zaskoczyło to, że Pan Wójt przekazał te wszystkie autopoprawki słownie a 

nie pisemnie, bo jest ich bardzo dużo i lepiej byłoby się z nimi zapoznać wcześniej. 

Odnośnie stadionu wyraziła swoje zdanie, że zawsze w trakcie roku można przenieść środki 

budżetowe ale nie powinniśmy blokować budżetu. 

 

Radny Pan Ignacy Sobiecki 

Zwrócił uwagę na zagrożenia z jakimi gmina może się spotkać, na podstawie projektu budżetu, jaki 

Radni otrzymali wcześniej. Odniósł się do: 

- udziału gminy w podatku dochodowym od osób fizycznych, że podejrzewa iż Gmina w przyszłych 

latach nie otrzyma nawet 1,5 mln zł, a w oparciu o wieloletnią prognozę finansową zaplanowane jest 

3 mln zł,  

-podatku od Europolgazu, który wynosi 1 880 000 zł, że jest na 50% przekonany, iż w następnym 

roku Gmina tego podatku nie otrzyma, ponieważ został wybudowany gazociąg z Rosji do Niemiec 

Nord Stream 2 i gaz już w tym gazociągu jest i jest przekonany, że gazociągiem jamalskim gaz nie 

będzie już płynąć, ponieważ Polska zakontraktowała, że będzie odbierać gaz od Rosji do końca 2022 

roku, a Niemcy będą otrzymywać gaz Nord Stream 2, więc istnieje zagrożenie, że podatek ten nie 

będzie wpływać i dochód własny może być o połowę mniejszy. Dodał, że chciałby aby jego 

przewidywanie się nie spełniły. 

- odnośnie kredytów poprosił Panią Skarbnik o podanie konkretnej kwoty. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Zabrał głos i odpowiedział, że jest to kwota 3 100 000 zł. 

 

Radny Pan Ignacy Sobiecki 

Kontynuował dalej, że od wszystkich kredytów płacimy odsetki i podał poszczególne kwoty odsetek 

w poszczególnych latach i że do 2024 roku łączna kwota odsetek wyniesie 825 000zł. Podsumował, 

że w związku z powyższym widzi duże zagrożenie dla budżetu gminy. Dodał, że fajnie jest 

realizować dużo inwestycji, ale co zrobi Pan Wójt gdy dochody gminy się zmniejszą o połowę. 

Przytoczył również sytuacje w oświacie i porównał kwotę subwencji planowanej w 2022 roku do 

kwoty wydatków planowanych, z czego wynika, że subwencja nie starczy nawet na pokrycie 

wynagrodzeń. Porównał kwoty subwencji i wydatków oświatowych z 2017 do roku 2022 i 

podsumował, że subwencja w 2022 roku jest mniejsza a wydatki większe, więc będzie trzeba 

dokładać z dochodów własnych. Dodał, że w 2022 roku może nie być aż tak źle, ale 2023 

przedstawia się nieciekawie. 

Przypomniał również, że jak Pan Wójt Woźnicki odchodził ze stanowiska a on odchodził z zarządu i 

radnego to nie zostawili po sobie żadnego zadłużenia i zadał pytanie Radnym i Panu Wójtowi co oni 

zostawią po sobie dla następców. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Zgodził się ze słowami Radnego Ignacego Sobieckiego i przyznał, że każdego dnia ma ogromne 

dylematy tego typu. Poprosił wszystkich, żeby przy jakiejkolwiek rozmowie z posłami lub 

senatorami podkreślać, że samorząd jest bardzo ważnym ogniwem polskiego państwa. Dodał, że 
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obawy o to aby nie przesadzić z inwestycjami zawsze będą. Podał, że obecne zadłużenie gminy 

wynosi 3 mln zł ze względu na pożyczkę wziętą na budowę ścieżki pieszo-rowerowej w ciągu drogi 

559 i  oczyszczalnie ścieków w Tłuchowie, jednak pożyczka w wysokości ponad 2 mln zł zaciągnięta 

na oczyszczalnie ścieków będzie umorzona w 30% tj. ok 90 000 zł. 

Zgodził się również z Radnym Ignacym Sobiecki odnośnie sytuacji w oświacie i przypomniał, że w 

czasach funkcjonowania gimnazjów subwencja starczała mniej więcej na pokrycie wydatków 

oświatowych. Obecnie rząd przerzucił prowadzenie oświaty co raz bardziej na samorządy. 

Odnośnie budżetu wyjaśnił, że w razie wystąpienia trudnej sytuacji finansowej gmina posiada 

również swoje oszczędności.  

Następnie wyraził pogląd, że wolałby aby samorządy miały wyższe dochody własne wtedy nie 

musiałoby być tych wszystkich projektów. Za przykład podał projekt „Laboratoria przyszłości” w 

którym to szkoły musiały wydatkować do końca roku 60% przyznanego dofinansowania a ponieważ 

sytuacja taka miała miejsce na terenie całego kraju, to nie była to łatwa sprawa. Odniósł się również 

do budowy drogi ul. Słoneczna i ul. Wspólna, że nie będzie też łatwą sprawą znalezienie oferenta, 

ponieważ w całym kraju będą organizowane przetargi na inwestycje drogowe w związku z 

przyznaniem przez rząd dofinansowań. 

Podsumowując swoją wypowiedź stwierdził, że biorąc pod uwagę zagrożenia wymienione przez 

Radnego Ignacego Sobieckiego proponuje uchwalić budżet gminy na 2022 rok aby można było 

realizować zapisane w nim założenia i najlepiej byłoby je zrealizować w 100%. Natomiast jeśli, 

gmina nie otrzyma dofinansowania na którąkolwiek inwestycje no inwestycja ta nie będzie 

realizowana. Dodał, że chciałby aby budżet na 2022 rok został w dniu dzisiejszym przyjęty by móc 

zacząć działać i ogłosić między innymi przetarg na dostawę kruszywa, na budowę drogi Turza 

Wilcza – Trzcianka. 

Zapewnił Radnych, że pieniądze zarezerwowane w budżecie na stację uzdatniani wody i stadion 

zostaną przeznaczone tylko na zakończenie procesu projektowego odnośnie stacji, a odnośnie 

stadionu środki finansowe w budżecie są zgromadzone aby mieć wkład własny w celu otrzymania 

dofinansowania.  

Oznajmił, że gdyby gmina w tym roku się postarała to moglibyśmy spłacić zaciągnięte kredyty, ale 

wtedy inwestycje byłyby nierealizowane, natomiast kwota zadłużenia 3 mln zł to mniej niż 10 % 

dochodów budżetowych.  

Podsumowując bardzo prosił Państwa Radnych o uchwalenie budżetu na rok 2022 wraz z 

autopoprawkami. 

 

Radna Pani Barbara Rykaczewska 

Zaproponowała by skupić się na roku 2022 i zatwierdzić ten budżet bo w 2023 roku może on być 

wywrócony w różne strony. 

 

Radny Pan Stanisław Zych 

Podziela optymizm Pana Wójta ale wnioskuje do Pani Przewodniczącej, że zanim podda pod 

głosowanie projekt budżetu na 2022 rok z autopoprawkami, aby Radni otrzymali autopoprawki przed 

sobą. 

 

Radna Pani Elżbieta Wielgocka 

Odniosła się do dyskusji i stwierdziła, że wszystko się zmienia w ciągu roku, Radni pracują na 

komisjach żeby ustalić pewne sprawy, natomiast na sesjach wszystko jest wywracane. Poprosiła 

państwa Radnych o zaufanie do Pana Wójta a w ciągu roku wiele rzeczy jeszcze ulegnie zmianie. 

 

Radny Pan Stanisław Zych 

Odpowiedział przedmówczyni, że chciałby zaufać Panu Wójtowi, ale dokument jest ważniejszy niż 

słowo. 
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Przewodnicząca Rady Gminy w pierwszej kolejności poprosiła o odczytanie przez 

Przewodniczących Stałych Komisji Rady Gminy opinii o budżecie na rok 2022:  

 

 Pana Jacka Zabosta – Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej - Opinii o projekcie 

budżetu Gminy Tłuchowo na rok 2022. 

  (Opinia Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 12 do protokołu.) 

 

 Pana Przemysława Wyrostkiewicza – Przewodniczącego Komisji Finansów 

Publicznych, Rozwoju i Promocji Gminy - Opinii o projekcie budżetu Gminy Tłuchowo na 

rok 2022 wypracowanej na wspólnym posiedzeniu Stałych Komisji Rady Gminy Tłuchowo w 

dniu 17 listopada 2021 roku.  

(Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych, Komisji Rolnictwa, Gospodarki Przestrzennej 

i Ochrony Środowiska, Komisji Finansów Publicznych, Rozwoju i Promocji Gminy  stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu.) 

 

Radna Pani Jadwiga Stawarz 

Zapytała czy odczytane opinie uwzględniają przedstawione przez Pana Wójta autopoprawki 

 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Wioletta Kuczmarska 

Odpowiedziała negatywnie przypominając jednocześnie po raz kolejny, że posiedzenia komisji 

odbyły się 17 listopada 2021 roku następnie poprosiła o odczytanie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej przez Wiceprzewodniczącą  Rady Gminy Panią Tamarę Kalinowską: 

 treść Uchwały Nr 12/p/2021 Składu Orzekającego nr 8 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy dnia 10 grudnia 2021 roku w sprawie opinii o projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Tłuchowo na 2022 rok. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu.) 

 treść Uchwały Nr 11/Dpr/2021 Składu Orzekającego nr 8 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 10 grudnia 2021 roku sprawie opinii o możliwości 

sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Tłuchowo na 2022 rok. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu.) 

 treść Uchwały Nr 12/WPF/2021 Składu Orzekającego nr 8 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 10 grudnia 2021 roku w sprawie wyrażenia opinii 

o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Tłuchowo na lata 2022-2034. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu.) 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Zaproponował zarządzenie przerwy w obradach w celu przygotowania papierowej wersji 

autopoprawek dla każdego z Radnych, żeby po przerwie dokończyć dyskusję nad projektem budżetu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Wioletta Kuczmarska zarządziła przerwę w obradach 

XXVIII sesji Rady Gminy Tłuchowo 

 

Wznowiono obrady XXVIII sesji Rady Gminy Tłuchowo. Stan Radnych po przerwie – 15. 

 

W związku z brakiem pytań, Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Wioletta Kuczmarska  

zamknęła dyskusję na projektem budżetu Gminy Tłuchowo na rok 2022. 

 

Ad. pkt 5a 

Pani Wioletta Kuczmarska- prowadząca  poprosiła o przedstawienie projektu uchwały w 

sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży 
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pożarnych za udział w działaniach ratowniczych lub szkoleniu pożarniczym organizowanym 

przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Poinformował, że podjęcie powyższej uchwały ma na celu przede wszystkim dowartościowanie 

pracy strażaków. Do tej pory stawka za godzinę udziału w działaniu ratowniczym wynosiła 20 zł 

teraz będzie 24 zł, natomiast za udział w szkoleniu pożarniczym stawka godzinowa została na takim 

samym poziomie 10 zł. Poprosił również o wprowadzenie dwóch autopoprawek w treści uchwały 

odnośnie: 

- zapisów w paragrafie pierwszym uchwały w punkcie pierwszym i drugim zgodnie z ustawą o 

ochronie przeciwpożarowej powinno być: 

1) 24,00 zł (słownie złotych: dwadzieścia cztery 00/100) za każdą godzinę udziału w działaniu 

ratowniczym,  

2) 10,00 zł (słownie złotych: dziesięć 00/100) za każdą godzinę udziału w szkoleniu. 

- zapisów w paragrafie 4 uchwały powinno być:  

 Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Kujawsko- Pomorskiego . 

Pan Wójt poprosił o przyjęcie przedstawionej uchwały. 

 

Prowadząca obrady zapytała o uwagi do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Głos zabrali: 

Radny pan Stanisław Zych 

Zapytał czy ekwiwalent będzie wypłacaną za każdą ale ewidencjonowaną godzinę a nie za wszystkie. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Odpowiedział twierdząco, że chodzi tu tylko o godziny ewidencjonowane. 

 

Pan Karol Janiszewski – Sołtys Sołectwa Trzcianka 

Podziękował Panu Wójtowi i Państwu Radnym za tą podwyżkę w imieniu wszystkich druhów 

strażaków. 

 

Pani Radna Barbara Rykaczewska 

Odniosła się do treści uchwały, że są podane kwoty 24 zł i 10 zł za godzinę natomiast w uzasadnieniu 

jest zapis, że zmienia się kwoty ekwiwalentu z 18 zł na 24zł i z 10 zł na 12zł i zapytała czy to nie jest 

pomyłka. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Podziękował Pani Radnej za spostrzeżenie i zgodził się, że doszło do pomyłki która zostanie 

wykreślona z uzasadnienia. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych za 

udział w działaniach ratowniczych lub szkoleniu pożarniczym organizowanym przez 

Państwową Straż Pożarną lub Gminę z autopoprawką. 
 

Za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

ochotniczych straży pożarnych za udział w działaniach ratowniczych lub szkoleniu 

pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę z autopoprawką 
głosowało 15 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 
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(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

członków ochotniczych straży pożarnych za udział w działaniach ratowniczych lub szkoleniu 

pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę. 

(Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu.) 

 

Ad. pkt5b 

Pani Wioletta Kuczmarska- prowadząca obrady poprosiła o przedstawienie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych Radnym Rady Gminy Tłuchowo. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Odczytał treść uchwały i poprosił o wprowadzenie autopoprawką zmiany w treści paragrafu 3 

uchwały polegającego na zmianie zapisu dotyczącego wejścia w życie uchwały. Powinno być: 

Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2022 roku. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych Radnym 

Rady Gminy Tłuchowo z autopoprawką. 

 

Za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu 

kosztów podróży służbowych Radnym Rady Gminy Tłuchowo z autopoprawką głosowało 14 

Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, 1 Radny wstrzymał się od głosu (pani Wioletta Kuczmarska) 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 19 do 

protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet oraz 

zwrotu kosztów podróży służbowych Radnym Rady Gminy Tłuchowo. 

(Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu.) 

 

Ad. pkt 5c 

Pani Wioletta Kuczmarska- prowadząca obrady poprosiła o przedstawienie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet dla Sołtysów z terenu Gminy 

Tłuchowo. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Odczytał treść uchwały i poprosił o wprowadzenie autopoprawką zmiany w treści paragrafu 3 

uchwały polegającego na zmianie zapisu dotyczącego wejścia w życie uchwały. Powinno być: 

Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2022 roku. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet dla Sołtysów z terenu Gminy Tłuchowo z 

autopoprawką. 

 

Za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet dla Sołtysów z 

terenu Gminy Tłuchowo z autopoprawką głosowało 15 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 21 do 

protokołu.) 
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Rada Gminy podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet dla 

Sołtysów z terenu Gminy Tłuchowo. 

(Uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu.) 

 

Ad. pkt 5d 

Pani Wioletta Kuczmarska- prowadząca obrady poprosiła o przybliżenie treści projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Tłuchowo na  rok 2021.  

 

Pani Marta Chyczewska – Skarbnik Gminy Tłuchowo 

Przedstawiła projekt uchwały i poinformowała, że w związku z analizą wykonania planów dochodów 

i wydatków budżetu dokonuje się zmian wartości planów w celu ich urealnienia. 

Dokonuje się zarówno zwiększeń jak i zmniejszeń planów powodując ich zmniejszenie ogółem o 477 

675,00 zł. 

W planie dochodów dokonuje się zmniejszenia planów w paragrafach dotyczących przede wszystkim 

wpływów z tytułu: 

- podatków od osób prawnych, tj.: podatku od nieruchomości o 59 990,00 zł i podatku leśnego o 

191,00 zł; 

- podatków od osób fizycznych, tj.: podatku od nieruchomości o 33 765,00 zł, podatku rolnego o 

11 277,00 zł, podatku leśnego o 1 635,00 zł, podatku od spadków i darowizn o 3 825,00 zł, opłaty od 

posiadania psów o 288,00 zł, odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu podatków i opłat o 1 435,00 

zł; 

- wpływów z różnych dochodów tj. udziału mieszkańców w budowie sieci wodociągowej i 

kanalizacyjnej w latach ubiegłych o 1 000,00 zł; 

- wpływów z tytułu odsetek od nieterminowych wpłat za odprowadzanie ścieków o 15,00 zł; 

- wpływów ze sprzedaży składników majątkowych o 2 050,00 zł; 

- wpływów z tytułu najmu lokali użytkowych o 290,00 zł, wpływów z tytułu kosztów upomnień o 

9,20 zł oraz wpływów z tytułu odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu najmu tych lokali o 

4 000,00 zł; 

- wpływów z tytułu odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu najmu mieszkań gminnych i z tytułu 

różnych dochodów o 1 030,00 zł; 

- wpływów z tytułu wynajmu autobusów gminnych o 100,00 zł; 

- środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na realizację zadania polegającego na transporcie 

osób mających trudności w samodzielnym dotarciu do punktów szczepień przeciwko wirusowi 

SARS-CoV-2, w tym osób niepełnosprawnych oraz na organizację punktu informacji telefonicznej o 

6 000,00 zł; 

- dofinansowania inwestycji pn.: „Doposażenie Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów 

Komunalnych w Tłuchowie” o 195 381,00 zł w związku z wydłużeniem terminu rozliczenia zadania 

przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu  i przesunięciem 

terminu przekazania dofinansowania gminie; 

- częściowego dofinansowania inwestycji pn.: „Rozbudowa budynku świetlicy wiejskiej wraz z 

przebudową w miejscowości Turza Wilcza” o 145 790,85 zł w związku z wydłużeniem terminu 

rozliczenia zadania przez Urząd Marszałkowski i przesunięciem terminu przekazania ostatniej 

transzy dofinansowania gminie; 

- dofinansowania realizacji przedsięwzięcia pn. „Razem dla edukacji- Dobrzyń nad Wisłą z 

Tłuchowem” zaplanowanego na lata 2021-2022 w związku z przesunięciem realizacji i 

dofinansowania części zadania na rok 2022  o kwotę 90 245,00 zł; 

- dofinansowania z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu 

zadania dotyczącego unieszkodliwiania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Tłuchowo o 

13 695,00 zł. 

W planie dochodów dokonuje się zwiększenia planów w paragrafach dotyczących przede wszystkim:  
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- wpływów z podatku od osób prawnych, tj.: podatku rolnego o 130,00 zł, podatku od środków 

transportowych o 2 439,00 zł, podatku od czynności cywilnoprawnych o 2 400,00 zł i wpływów z 

odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu podatków i opłat o 4 000,00 zł; 

- wpływów z podatku od osób fizycznych, tj.: podatku od czynności cywilnoprawnych  

o 27 173,00 zł; 

- wpływów z podatku od działalności gospodarczej osób fizycznych, opłacanego w formie karty 

podatkowej o 757,00 zł; 

- wpływów z tytułu odsetek od nieterminowych wpłat mieszkańców za dostarczaną wodę o 350,00 

zł; 

- wpływów z najmu mieszkań gminnych oraz usług związanych z wynajmem o 4 362,00 zł; 

- wpływów z usług związanych z najmem lokali użytkowych o 2 806,35 zł; 

- wpływów z opłaty skarbowej o 8 065,00 zł; 

- wpływów z tytułu opłaty za zajęcie pasa drogowego o 4 432,00 zł; 

- wpływów z tytułu podatku dochodowego od osób prawnych o 11 380,00 zł; 

- wpływów z tytułu opłaty za uczęszczanie dzieci z innych gmin do Przedszkola Publicznego w 

Tłuchowie i oddziału zerowego przy Publicznej Szkole Podstawowej w Mysłakówku  

o 22 553,00 zł; 

- środków z Funduszu Pracy otrzymanych na dofinansowanie dodatku do wynagrodzenia  Asystenta 

Rodziny zatrudnionego w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Tłuchowie o 2 000,00 zł; 

- kosztów egzekucyjnych i odsetek od nieterminowych wpłat mieszkańców za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi o 367,00 zł. 

W celu urealnienia planu wydatków dokonuje się zwiększeń, zmniejszeń oraz przeniesienia planów 

powodując ich zmniejszenie ogółem o 477 675,00 zł. 

Dokonuje się zmniejszenia planów wydatków m.in. na zadania inwestycyjne: „Rozbudowa Stacji 

Uzdatniania Wody w Tłuchowie” o 27 552,00 zł, „Przebudowa drogi gminnej Nr 170976C w 

miejscowości Kłobukowo” o 88 000,00 zł, „Doposażenie Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów 

Komunalnych w Tłuchowie” o 17 000,00 zł, „Budowa budynku świetlicy wiejskiej wraz z 

wyposażeniem w miejscowości Jasień w Gminie Tłuchowo” o 9 739,00 zł, „Rozbudowa budynku 

świetlicy wiejskiej wraz z przebudową w miejscowości Turza Wilcza” o 3 500,00 zł.  

W związku z zaniechaniem realizacji inwestycji w roku bieżącym dokonuje się także zmniejszenia 

planu na zadania pn.: „Doposażenie Stacji Uzdatniania Wody w Jasieniu w instalację fotowoltaiczną” 

o 110 000,00 zł oraz „Rozbudowa drogi wojewódzkiej Nr 541 polegająca na budowie ścieżki pieszo-

rowerowej na terenie Gminy Tłuchowo – wykup gruntów” o 120 000,00 zł. 

Dokonuje się także zmniejszenia planu wydatków bieżących na zakup energii  

o 1 132,00 zł, na realizację zadania polegającego na transporcie osób mających trudności w 

samodzielnym dotarciu do punktów szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV-2, w tym osób 

niepełnosprawnych oraz na organizację punktu informacji telefonicznej o 6 000,00 zł, realizację 

przedsięwzięcia pn. „Razem dla edukacji- Dobrzyń nad Wisłą z Tłuchowem” zaplanowanego na lata 

2021-2022 w związku z przesunięciem realizacji i dofinansowania części zadania na rok 2022 o 

90 245,00 zł oraz realizację zadania finansowanego z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu  dotyczącego unieszkodliwiania wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Tłuchowo o 13 695,00 zł. 

W planie wydatków bieżących dokonuje się zwiększenia planu w związku z otrzymanymi środkami z 

Funduszu Pracy na dofinansowanie dodatku do wynagrodzenia  Asystenta Rodziny zatrudnionego w 

Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Tłuchowie o 2 000,00 zł oraz dokonuje się zwiększenia 

planu na bieżące utrzymanie dróg gminnych o 7 188,00 zł. 

Dokonuje się przeniesienia planu wydatków o 21 000,00 zł w celu zwiększenia planu na nowo 

wprowadzone zadanie inwestycyjne pn. „Przebudowa dróg gminnych: Nr 170928C Tłuchowo – 

Słoneczna, Nr 170957C Tłuchowo – Wspólna” zmniejszając plan wydatków na bieżące utrzymanie 

dróg gminnych. 

Dokonuje się także przeniesień w planie wydatków Publicznej Szkoły Podstawowej  

w Tłuchowie oraz Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Tłuchowie w celu zapewnienia 
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środków finansowych w odpowiednich paragrafach klasyfikacji budżetowej na wydatki związane z 

bieżącym funkcjonowaniem jednostek (także z dotacji), a także dokonuje się przeniesienia planu 

wydatków urzędu gminy w ramach dotacji na realizację świadczeń rodzinnych. 

 

 W wyniku dokonania wymienionych wyżej zmian plan dochodów i wydatków budżetu gminy 

ulega zmniejszeniu o 477 675,00 zł. Budżet gminy po stronie dochodów wynosi  

32 499 997,91 zł, natomiast po stronie wydatków 32 766 148,74 zł.  

Deficyt budżetowy nie ulega zmianie i nadal wynosi 266 150,83 zł. 

 Podsumowując dodała, że mając na uwadze prawidłowe wykonanie planu dochodów i 

wydatków budżetowych  wprowadza się powyższe zmiany w uchwale budżetowej na rok 2021.   

 Następnie poinformowała, że w związku z otrzymaniem po dniu przekazania Państwu 

Radnym projektu uchwały zmieniającej tegoroczny budżet wnioskami oraz analizą wykonania planu 

dochodów i wydatków, prosi o wprowadzenie następujących autopoprawek: 

1. urealnienie planu dochodów i wydatków związanych z realizacją zadania 

dofinansowanego z WFOŚ i GW w Toruniu dotyczącego utylizacji azbestu poprzez 

zmniejszenie planów o 13 695 zł. 

2. Zwiększenie planu dochodów z tytułu odpłatności przez inne gminy za uczęszczanie 

dzieci zamieszkałych na terenie innych gmin do naszego przedszkola o 7 188 zł i 

zwiększenie planu wydatków na bieżące utrzymanie dróg gminnych. 

3. Przeniesienie planu wydatków zleconych na świadczenia rodzinne o 0,08 zł poprzez 

zmniejszenie planu w par. 3110 – świadczenia społeczne i zwiększenie planu w par. 4110 

– składki na ubezpieczenia społeczne. 

4. Dostosowanie zapisu w ust. 3 sentencji uchwały dotyczącego par. 6 poprzez zamianę 

słowa w wyrażeniu„ wolnymi środkami” na „niewykorzystanymi środkami” jako źródło 

pokrycia deficytu. 

5. Przeniesienie w planie wydatków i w załączniku inwestycyjnym pomiędzy czwartymi 

cyframi paragrafów w rozdziale 92109 poprzez przeniesienie planu na rozbudowę 

budynku świetlicy wiejskiej wraz z przebudową w Turzy Wilczej z par. 60570 o kwotę 

3 072,38 zł. 

6. Urealnienie w związku z faktycznym wykonaniem zał. 10a i 10b dotyczących 

wyodrębnionych środków między innymi z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych i 

środków przeciwdziałania COVID-19 – dotyczących Przebudowy drogi ulica Wiejska 

oraz Budowy świetlicy w Jasieniu. 

7. Przeniesieniu planu wydatków Publicznej Szkoły Podstawowej w Tłuchowie w rozdziale 

80101 -  szkoły podstawowe o 1 500 zł poprzez zmniejszenie planu w par. 4270 – zakup. 

usług remontowych i zwiększenie planu w par. 4210 – zakup materiałów i wyposażenia.  

8. Urealnienie planu wydatków w związku z faktyczną realizacją w roku 2021 

przedsięwzięcia pn. „Razem dla edukacji – Dobrzyń nad Wisłą z Tłuchowem” 

zaplanowanego na lata 2021-2022 poprzez zmniejszenie planu dochodów i wydatków w 

roku 2021 o niewykorzystane środki zaplanowane po stronie dochodów i wydatków czyli 

o kwotę 90 245 zł – plan ten przenosi się na rok 2022 także w wieloletniej prognozie 

finansowej. 

9. Przeniesienie planu wydatków Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Tłuchowie w 

rozdziałach: 

- 85219 – ośrodki pomocy społecznej poprzez zwiększenie planu wydatków w par. 4210-

zakup materiałów i wyposażenia o 630 zł i zmniejszenie planu wydatków w par. 4010- 

wynagrodzenia osobowe pracowników o 790,22 zł i par. 4410- podróże służbowe krajowe 

o 200 zł, 

- 85228 – usługi opiekuńcze oraz specjalistyczne usługi opiekuńcze poprzez zwiększenie 

planu wydatków w par. 4170 – wynagrodzenia bezosobowe o 362 zł i zmniejszenie planu 

wydatków w par. 4110 – składki na ubezpieczenia społeczne o 1,78 zł. 
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- 85508 – rodziny zastępcze poprzez zwiększenie planu wydatków w par. 4330 – zakup 

usług przez jednostki samorządu terytorialnego od innych jednostek samorządu 

terytorialnego o 120 zł, 

- 85504 – wspieranie rodziny poprzez zmniejszenie planu wydatków w par. 4700 – 

szkolenia pracowników niebędących członkami korpusu służby cywilnej o 120 zł 
 

Na koniec Pani Skarbnik poinformowała, że wszystkie powyższe zmiany rzutują na 

wieloletnią prognozę finansową gminy. 

 

Prowadząca obrady zapytała o ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

 

Głos zabrali: 

Radny Pan Ignacy Sobiecki 

Zapytał odnośnie ścieżki pieszo-rowerowej o obszar wykupu i jaka cena wychodzi za 1m2. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Poinformował, że wykreśla ten wydatek z budżetu, ponieważ były to środki zarezerwowane z 

funduszu sołeckiego Tłuchowa i Tłuchówka na ewentualny wykup gruntów, pod budowę ścieżki 

pieszo rowerowej w ciągu drogi wojewódzkiej 541, natomiast samorząd województwa wypłacił 

właścicielom gruntów odszkodowania z własnych środków i dotychczas nie wystąpił o ich 

refundację. 

Dodał, że dobrze byłoby aby nikomu z samorządu województwa nie przypomniało się o refundacji 

wydatkowanej przez nich kwoty. Poinformował również, że nie posiada wiedzy na temat kwot jakie 

zostały wypłacone właścicielom gruntów, ale jeśli samorząd województwa dopomni się o te środki 

finansowe to zgodnie z podpisanym porozumieniem Gmina będzie musiała zrefundować te kwoty. 

Dodał jeszcze, że przy zawieraniu porozumienia szacowano wartość wykupu gruntów na ok. 20 zł za 

1m2. 

 

Radny Pan Ignacy Sobiecki 

Zapytał o kwotę 122 400 zł z Laboratoriów Przyszłości czego to dotyczy. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Wyjaśnił, że na poprzedniej sesji informował Radnych, że wystąpił z wnioskiem do Ministra 

Edukacji o te środki finansowe. Szkoły w ramach tego projektu miały wybrać z listy 33 rzeczy i 

zakupić pomoce dla uczniów. Założeniem tego projektu jest wyposażenie uczniów w narzędzia do 

pracy na lekcjach techniki. Szkoły kupiły między innymi lodówki, wiertarki, farby, nakrycia na blaty 

stołów, a także farbę olejną, którą uczniowie będą malowali płoty przy szkole. Te środki 

wykorzystane zostały w 100% przez szkoły do końca 2021 roku. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie budżetu Gminy Tłuchowo na  rok 2021 z autopoprawkami. 

 

Za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Tłuchowo na  rok 2021  

z autopoprawkami głosowało 15 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 23 do 

protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Gminy Tłuchowo na  

rok 2021 

(Uchwała stanowi załącznik nr 24  do protokołu.) 
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Ad. pkt 5e 

Pani Wioletta Kuczmarska- prowadząca obrady zapytała o uwagi do projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuchowo na lata 

2021-2034. 
 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuchowo na lata 2021-2034 z 

autopoprawkami. 

 

Za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Tłuchowo na lata 2021-2034 z autopoprawkami głosowało 15 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Tłuchowo na lata 2021-2034. 

(Uchwała stanowi załącznik nr 26 do protokołu.) 

 

Ad. pkt 5f 

Pani Wioletta Kuczmarska- prowadząca obrady zapytała czy są jeszcze jakieś pytania co do 

projektu budżetu Gminy Tłuchowo na rok 2022 z autopoprawkami. 

 

Głos zabrali: 

Radny Ignacy Sobiecki 

Uzasadnił swoje stanowisko w sprawie projektu budżetu na 2022 roku, że nie może poprzeć tego 

budżetu choć wie, że Pan Wójt wraz z Panią Skarbnik długo nad nim pracowali, ale niestety nie jest 

wstanie przeanalizować wszystkich dzisiejszych autopoprawek. Dodał również, że odczytane opinie 

RIO i Stałych Komisji Rady Gminy w sprawie projektu budżetu na rok 2022 także odnoszą się do 

wersji projektu budżetu, który Radni otrzymali w listopadzie a nie do obecnej wersji z 

autopoprawkami. Odniósł się do słów Pani Radnej Elżbiety Wielgockiej, żeby zaufać Panu Wójtowi, 

że posłucha jej rady i zaufa Panu Wójtowi, ale nie zagłosuje za przyjęciem projektem budżetu na 

2022 rok. 

 

Pani Przewodnicząca Rady Gminy Wioletta Kuczmarska  

Zapytała czy ktoś ma jeszcze jakieś uwagi co do projektu uchwały i czy Radni chcą głosować każdą 

autopoprawkę do budżetu na rok 2022 oddzielnie. 

 

Wszyscy Radni jednogłośnie zdecydowali o tym aby projekt budżetu Gminy Tłuchowo na rok 

2022 przegłosować wraz z wszystkimi autopoprawkami w jednym głosowaniu. 

  

W związku z brakiem dalszych pytań przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały w 

sprawie budżetu Gminy Tłuchowo na rok 2022 z autopoprawkami. 

 

Za przyjęciem uchwały w sprawie budżetu Gminy Tłuchowo na rok 2022 z autopoprawkami 

głosowało 14 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw. 

Od głosu wstrzymał się 1 Radny – Pan Ignacy Sobiecki 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie budżetu Gminy Tłuchowo na rok 2022. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 28 do protokołu.) 
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Obrady XXVIII Sesji Rady Gminy opuścił Radny Pan Łukasz Struś,  

stan Radnych na Sali obrad -14. 

Ad. pkt 5g 

Pani Wioletta Kuczmarska- prowadząca obrady przypomniała, że przedstawione przez Pana 

Wójta autopoprawki rzutują na projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuchowo na lata 

2022-2034 i zapytała czy są jeszcze jakieś pytania co do projektu uchwały. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuchowo na lata 2022-2034 z autopoprawkami. 

 

Za przyjęciem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuchowo na lata 

2022-2034 z autopoprawkami głosowało 13 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw. 

Od głosu wstrzymał się 1 Radny – Pan Ignacy Sobiecki 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuchowo 

na lata 2022-2034. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 30 do protokołu.) 

 

Obrady XXVIII Sesji Rady Gminy opuściła Radna Pani Jadwiga Stawarz -Stan Radnych na 

sali obrad -13 

 

Ad. pkt 5h 

Pani Wioletta Kuczmarska- prowadząca obrady zapytała czy są pytania co do projektu uchwały 

w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Tłuchowo na 2022 rok. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie 

przyjęcia planu pracy Rady Gminy Tłuchowo na 2022 rok. 

 

Za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Tłuchowo na 2022 rok 

głosowało 13 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 31 do 

protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Tłuchowo na 2022 

rok. 

(Uchwała stanowi załącznik nr 32 do protokołu.) 

 

Ad. pkt 5i 

Pani Wioletta Kuczmarska- prowadząca obrady zapytała czy są pytania co do projektu uchwały 

w sprawie akceptacji planów pracy Stałych Komisji Rady Gminy Tłuchowo na 2022 rok. 

 

Głos zabrali: 

Pan Krzysztof Dąbkowski - Wójt Gminy Tłuchowo 
Zaproponował aby w planach komisji wnieść posiedzenie w miesiącu styczniu i dopisać następujące 

tematy, jakimi komisje miałyby się zająć:  

1. Akceptacja harmonogramu przedsięwzięć inwestycyjnych i gospodarczych przyjętych do 

realizacji w 2022 roku.  

2. Wypracowanie stanowiska w zakresie wyboru inwestycji do II edycji  Rządowego Funduszu 

Polski Ład.  
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Przewodnicząca Rady Gminy– Wioletta Kuczmarska 

Przychyliła się do prośby Pana Wójta i zapytała Radnych czy wyrażają zgodę na taką zmianę.  

Radni nie wznieśli sprzeciwu. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie 

akceptacji planów pracy Stałych Komisji Rady Gminy Tłuchowo na 2022 rok z autopoprawką. 

 

Za podjęciem uchwały w sprawie akceptacji planów pracy Stałych Komisji Rady Gminy 

Tłuchowo na 2022 rok z autopoprawką głosowało 13 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 33 do 

protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie akceptacji planów pracy Stałych Komisji Rady Gminy 

Tłuchowo na 2022 rok. 

(Uchwała stanowi załącznik nr 34 do protokołu.) 

 

Ad. pkt 5j 

Pani Wioletta Kuczmarska- prowadząca obrady poprosiła o przybliżenie treści projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Tłuchowo. 

 

Pan Dariusz Meller – Sekretarz Gminy Tłuchowo 

Poinformował, że po ostatniej sesji służby nadzoru wojewody zwróciły uwagę, aby w inny sposób 

redagować przepisy dotyczące wejścia w życie uchwał w związku z czym zachodzi konieczność 

podjęcia niniejszej uchwały  

 

Obrady XXVIII Sesji Rady Gminy opuścił Radny Pan Ignacy Sobiecki -Stan Radnych na sali 

obrad -12 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Tłuchowo. 

 

Za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Tłuchowo  

głosowało 12 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 35 do 

protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Tłuchowo. 

(Uchwała stanowi załącznik nr 36  do protokołu.) 

 

Ad. pkt 5k 

Pani Wioletta Kuczmarska- prowadząca obrady poprosiła o przybliżenie treści projektu uchwały 

uchylającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Tłuchowo na lata 2022-2026”. 
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Pan Dariusz Meller- Sekretarz Gminy 

Poinformował, że zgodnie z uwagami służb nadzoru wojewody co do treści uchwały podjętej na 

poprzedniej sesji w związku ze znaczną ilością zmian jakie należy w niej dokonać, zachodzi 

konieczność uchylenia niniejszej uchwały i przygotowania nowego projektu uchwały na najbliższą 

sesję. 

 

Do sali obrad XXVIII Sesji Rady Gminy dołączył Radny Pan Ignacy Sobiecki -Stan Radnych 

na sali obrad -13 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały uchylającej 

uchwałę w sprawie przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Tłuchowo na lata 2022-2026”. 

 

Za podjęciem uchwały uchylającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Tłuchowo na lata 2022-2026” głosowało 13 

Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 37 do 

protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę uchylającą uchwałę w sprawie przyjęcia „Wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Tłuchowo na lata 2022-2026” 

głosowało 13 Radnych. 

(Uchwała stanowi załącznik nr 38 do protokołu.) 

 

Ad. pkt 5l 

Pani Wioletta Kuczmarska- prowadząca obrady poprosiła o przybliżenie treści projektu uchwały 

w sprawie zmiany uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania. 

 

Pani Marzenna Jaglińska - Kierownik GOPS 

Poinformowała, że w związku z koniecznością zmiany zapisów paragrafu trzeciego uchwały 

zachodzi potrzeba podjęcia niniejszej uchwały. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania. 

 

Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

zasad przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania głosowało 13 

Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 39 do 

protokołu.) 
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Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia zasad przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich 

pobierania. 

(Uchwała stanowi załącznik nr 40  do protokołu.) 

 

Ad. pkt 5ł 

Pani Wioletta Kuczmarska- prowadząca obrady poprosiła o przybliżenie treści projektu uchwały 

w sprawie zmiany uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Tłuchowo na lata 2017-2023”. 
 

Pani Marzenna Jaglińska - Kierownik GOPS 

Poinformowała, że w związku z koniecznością zmiany zapisów w paragrafie 2 uchwały dotyczącym 

powierzenia wykonania uchwały Wójtowi Gminy Tłuchowo zamiast Kierownikowi Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej i Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 

Tłuchowie, zachodzi potrzeba podjęcia przedmiotowej uchwały. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie 

uchwalenia w sprawie zmiany uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Tłuchowo na lata 2017-2023. 

 

Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

„Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Tłuchowo na lata 2017-2023 

głosowało 13 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 42 do 

protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Tłuchowo na lata 2017-

2023. 

(Uchwała stanowi załącznik nr 43  do protokołu.) 

 

Pani Wioletta Kuczmarska- prowadząca obrady poprosiła o przybliżenie sprawozdania z 

działalności Komisji Rewizyjnej za okres od stycznia 2021 roku do grudnia 2021 roku Pana 

Jacka Zabosta- Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad przyjęciem sprawozdania z 

działalności Komisji Rewizyjnej za okres od stycznia 2021 roku do grudnia 2021. 
 

Za przyjęciem Sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej za okres od stycznia 2021 roku 

do grudnia 2021 roku głosowało 13 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 44 do protokołu.) 

 

Rada Gminy przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za okres od stycznia 

2021 roku do grudnia 2021 roku. 
(Sprawozdanie stanowi załącznik nr 45 do protokołu) 

 

W dalszej kolejności Pani Wioletta Kuczmarska- prowadząca obrady poprosiła o przybliżenie 

sprawozdania z działalności Komisji Rolnictwa, Gospodarki Przestrzennej i Ochrony 
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Środowiska za okres od stycznia 2021 roku do grudnia 2021 roku Panią Elżbietę Wielgocką- 

Przewodniczącą Komisji Rolnictwa, Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad przyjęciem sprawozdania z 

działalności Komisji Rolnictwa, Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska za okres od 

stycznia 2021 roku do grudnia 2021 roku. 
 

Za przyjęciem Sprawozdania z działalności Komisji Rolnictwa, Gospodarki Przestrzennej i 

Ochrony Środowiska za okres od stycznia 2021 roku do grudnia 2021 roku głosowało 13 

Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 46 do protokołu.) 

 

Rada Gminy przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa, Gospodarki 

Przestrzennej i Ochrony Środowiska za okres od stycznia 2021 roku do grudnia 2021 roku. 
(Sprawozdanie stanowi załącznik nr 47 do protokołu) 

 

Następnie Pani Wioletta Kuczmarska- prowadząca obrady poprosiła o przybliżenie 

sprawozdania z działalności Komisji Finansów Publicznych, Rozwoju i Promocji Gminy za 

okres od stycznia 2021 roku do grudnia 2021 roku Pana Przemysława Wyrostkiewicza- 

Przewodniczącego Komisji Finansów Publicznych, Rozwoju i Promocji Gminy. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad przyjęciem sprawozdania z 

działalności Komisji Finansów Publicznych, Rozwoju i Promocji Gminy za okres od stycznia 

2021 roku do grudnia 2021 roku. 
 

Za przyjęciem Sprawozdania z działalności Komisji Finansów Publicznych, Rozwoju i Promocji 

Gminy za okres od stycznia 2021 roku do grudnia 2021 roku głosowało 13 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 48 do protokołu.) 

 

Rada Gminy przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji Finansów Publicznych, Rozwoju i 

Promocji Gminy za okres od stycznia 2021 roku do grudnia 2021 roku. 
(Sprawozdanie stanowi załącznik nr 49 do protokołu) 

 

W dalszej kolejności Pani Wioletta Kuczmarska- prowadząca obrady poprosiła o przybliżenie 

sprawozdania z działalności Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych za okres od stycznia 

2021 roku do grudnia 2021 roku Panią Barbarę Rykaczewską- Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Socjalnych. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad przyjęciem sprawozdania z 

działalności Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych za okres od stycznia 2021 roku do 

grudnia 2021 roku. 
 

Za przyjęciem Sprawozdania z działalności Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych za 

okres od stycznia 2021 roku do grudnia 2021 roku głosowało 13 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 50 do protokołu.) 

 

Rada Gminy przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Socjalnych za okres od stycznia 2021 roku do grudnia 2021 roku. 
(Sprawozdanie stanowi załącznik nr 51 do protokołu) 
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Na koniec Pani Wioletta Kuczmarska- prowadząca obrady poprosiła o przybliżenie 

sprawozdania z działalności Komisji Skarg Wniosków i Petycji za okres od stycznia 2021 roku 

do grudnia 2021 roku Panią Barbarę Rykaczewską- Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury i 

Spraw Socjalnych. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad przyjęciem sprawozdania z 

działalności Komisji Skarg Wniosków i Petycji za okres od stycznia 2021 roku do grudnia 2021 

roku. 
 

Za przyjęciem Sprawozdania z działalności Komisji Skarg Wniosków i Petycji za okres od 

stycznia 2021 roku do grudnia 2021 roku głosowało 13 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 52 do protokołu.) 

 

Rada Gminy przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg Wniosków i Petycji za okres 

od stycznia 2021 roku do grudnia 2021 roku. 
(Sprawozdanie stanowi załącznik nr 53 do protokołu) 

 

Ad. pkt 7 i 8 

Pani Wioletta Kuczmarska – prowadząca obrady poprosiła o zgłaszanie zapytań i wolnych 

wniosków. 

 

Głos zabrali: 

Radny Pan Jan Kokosza 

Zapytał czy powiat dotrzyma słowa odnośnie remontu drogi w Kłobukowie. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Odpowiedział twierdząco. 

 

Radny Pan Jan Kokosza 

Zapytał również czy zakończyła się sprawa pani, która wnosiła skargę dotyczącą odprowadzania 

składek do KRUS. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Poinformował, że odnośnie remontu drogi powiatowej do Kłobukowa zgodnie z deklaracją Zarząd 

Powiatu Lipnowskiego wprowadził to zadanie do budżetu Powiatu Lipnowskiego na rok 2022. 

Dalej kontynuował, że temat skargi został już zakończony, odpowiedź na skargę została przyjęta 

przez skarżącą. 

 

Pani Agnieszka Dzięgielewska – Sołtys sołectwa Koziróg Leśny 

Wyraziła podziw dla Radnych, że tak dobrze ze sobą współpracują i życzyła dalszej tak dobrej 

współpracy. W imieniu Państwa Sołtysów podziękowała za podwyżkę diet i ubolewała nad brakiem 

spotkań wiejskich. Następnie poprosiła Pana Wójta o zajęcie się trudną młodzieżą w Kozirogu 

Leśnym, która zastrasza i grozi innym dzieciom, żeby zapobiec tragedii, która może się niebawem 

zdarzyć. 

 

Pan Karol Janiszewski- Sołtys Sołectwa Trzcianka 

Dołączył się do słów przedmówczyni dotyczących podziękowań i dodał, że wszyscy są 

odpowiedzialni za całą gminę. Poprosił również o zamontowanie ogranicznika sierżanta na jego polu, 

który podczas pożaru słomy uległ spaleniu. 
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Pan Tomasz Woźnicki 

Stwierdził, że problemów w gminie przybywa coraz więcej i ona sam widzi pewien problem, dlatego 

poprosił o przybliżenie na sesji bądź na komisjach założeń Polskiego Ładu dla rolników. 

 

Pan Karol Janiszewski- Sołtys Sołectwa Trzcianka 

W odpowiedzi na słowa Pana Tomasza Woźnickiego odniósł się do dopłat na 2023 roku, że jest 

bardzo dużo kryteriów do spełnienia. Powiadomił, że na przełomie maja i czerwca tego roku złożyli 

wniosek  do Ministerstwa Rolnictwa w spawie sprzeciwu odnośnie zakazu siania kukurydzy po 

kukurydzy dłużej niż dwa lata z rzędu, który został przyjęty i kukurydzę można siać np. trzy lata z 

rzędu na tym samym polu. 

Zapewnił, że jeśli będzie posiadał jakiekolwiek informacje na pewno je przekaże. 

 

Radna Pani Barbara Rykaczewska 

Skierowała pytanie do Pana Tomasza Woźnickiego czy chodziło mu o przeprowadzenie jakichś 

szkoleń. 

 

Pan Tomasz Woźnicki 

Odpowiedział, że chodzi mu tylko o przedstawienie rolnikom sytuacji w rolnictwie związanej z 

Polskim Ładem. 

 

Pan Karol Janiszewski- Sołtys Sołectwa Trzcianka 

Odpowiedział, że zrozumiał bardzo dobrze Pana Tomasza. Dodał jeszcze, że niedługo będzie 

poruszenie odnośnie wzrostu ceny żyta na podstawie której naliczany jest podatek rolny. 

 

Radna Pani Elżbieta Wielgocka  

Poinformowała, że od zawsze w planie pracy Komisji Rolnictwa jest omawiany temat dotyczący 

aktualnych informacji z zakresu Izby Rolniczej i na tych posiedzeniach przedstawiane są zawsze 

aktualne informacje nt. sytuacji w rolnictwie. Dodała również, że Pan Jerzy Kowalski – Radny 

Powiatowy bardzo chciał być na dzisiejszej sesji jednak w związku z posiedzeniem Zarządu Powiatu 

nie mógł przyjechać oraz dopytywał się także o to czy po jego interwencji zostały obcięte gałęzie z 

drzew przy drogach powiatowych. 

 

Ad. pkt 10 

Brak komunikatów.  

 

Ad. pkt 11 

Wioletta Kuczmarska - Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że porządek obrad XXVIII 

Sesji Rady Gminy Tłuchowo został zrealizowany i podziękowała za aktywny udział w Sesji.  

 

Obrady XXVIII Sesji Rady Gminy Tłuchowo zakończono o godzinie 13
20

. 
 

  

Protokółowała:           Przewodniczyła: 

                                                                                                      

Ewelina Uczciwek                                                      Wioletta Kuczmarska 


